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11-04-2025/godkendt af formandskabet 

 Referat fra møde i lokalt uddannelsesudvalg for pædagogisk 
assistentuddannelse 

Dato: 27.marts 2025 kl. 14.00-16.00 
Sted: SOSU H København, Skelbækgade 1, mødelokale 0.13 og Teams 
Deltagere: Mia Bendtsen (FOA, formand), Anne-Dorthe Sørensen (Københavns Kommune, næstformand), 
Mick W. Hesselland (3F), Lotte Gramkow Christensen (Region H), Sanne Gudmand (Helsingør Kommune), 
Sanne Goksyør (SOSU H) 
Afbud: Nina Halling (Helsingør Kommune), Annegrethe Thomsen (FOA), Susanne Knudsen (FOA), Stine 
Kristensen (SOSU H), Annette Meller (FOA), Michel Couraud Møller (SOSU H), Elsi Odderup (SOSU H), Marie 
Nissen (SOSU H), Lene Rønnow (FOA), Martin Kragballe Rasmussen (FOA), Thorbjørn Thygesen (SOSU H), 

1. Godkendelse af dagsorden  
Punkt 3 og punkt 5 blev slået sammen. Derudover blev dagsordenen godkendt. 

2. Godkendelse af referat fra d. 9. december 2024  
Der var følgende bemærkninger til referatet: 
 
Vedr. punkt 3 om rammerne for LUU bemærkede formanden, at det er et partssammensat udvalg, og 
medlemmerne skal være opmærksomme ift. deres bagland. 
 
Vedr. punkt 4 om evaluering af fælles LUU-temadag d. 22. oktober 2024 fremgik det, at 
kerneelementsmodellen skulle tages op på et kommende møde. Formandskabet forbereder debat til et af de 
kommende møder. 
 
Vedr. punkt 7 om AMU blev det foreslået, at noget af det nævnte i referatet kunne drøftes på dette møde. 
 
Derudover var der ingen kommentarer, og referatet betragtes som godkendt. 

3. Erhvervsuddannelsernes fremtid og 5. PAU i en reformtid 
Punkt 3: Erhvervsuddannelsernes fremtid blev slået sammen med punkt 5: PAU i en reformtid. 

Som det fremgik af de tilsendte bilag om regeringens nyeste udspil på erhvervsuddannelsesområdet, 
Forberedt på Fremtiden VII, og aftaleteksten vedr. EPX, sker der meget inden for uddannelsesområdet.  

Til sommer forventes en trepartsaftale, som skal løse udfordringen med mangel på oplæringspladser. 
Udvalget drøftede de forskellige politiske tiltag og emner relateret hertil. 

Et øget antal pladser på grundforløb 2 mod pædagogisk assistentuddannelse på SOSU H betyder også 
mulighed for flere elever på hovedforløb til august. SOSU H’s chefgruppe har derfor kigget på det 
oplæringspladsopsøgende arbejdet, herunder i det private område. Opmærksomheden henledes på 
vigtigheden af, at der er tegnet overenskomst herpå. Region H kan tilbyde oplæringspladser til pædagogiske 
assistentelever indenfor det højt specialiserede socialområde i den Sociale Virksomhed. Det blev dog nævnt, 
at eleverne giver udtryk for, at det er for komplekst, også selvom området er attraktivt efter endt uddannelse. 
Udvalget mente, at det er et spændende dilemma, der kan dykkes mere ned i. 
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Ift. afsnittet om kvalitetsløft af den pædagogiske assistentuddannelse på s. 22 i Forberedt på Fremtiden VII 
undrede udvalget sig over timingen, da der i august 2024 har været en partsrevidering af uddannelsen. 

Formandskabet holder sig løbende orienteret om udviklingen, og sørger for at dagsordensætte det i det 
lokale uddannelsesudvalg. 

4. Virksomhedstilfredshedsundersøgelse 2024  
Resultaterne af virksomhedstilfredshedsundersøgelsen (VTU) har ikke været tilfredsstillende, og derfor har 
SOSU H et øget fokus på, hvordan virksomhedernes tilfredshed med samarbejdet med skolen kan forbedres.  

Udvalget arbejdede anbefalinger til forbedringer ud fra et af spørgsmålene fra de røde og gule prioriteringer i 
prioriteringsskemaet i VTU-skolerapporten. Det valgte spørgsmål omhandlede virksomhedernes vurdering af, 
om de ved, hvad eleven arbejder med i skoleperioderne. Udvalget havde forskellige anbefalinger, som f.eks. 
dialogværktøjets anvendelighed og format, SOSU H’s hjemmesides tilgængelighed ift. at kunne finde relevant 
information samt forslag om en fast kontaktperson på skolen til oplæringen. 

Der er ligeledes arbejdet anbefalinger i det centrale uddannelsesudvalg, i lokal uddannelsesudvalg Nord og 
på dialogmøde vedr. social- og sundhedsuddannelserne. Der er nedsat en VTU-arbejdsgruppe under det 
centrale uddannelsesudvalg, hvori de udarbejdede anbefalinger vil indgå. 

Udvalget ønsker at arbejde videre med de røde og gule prioriteringer på næste møde i form drøftelse eller 
som en kvalificering af VTU-arbejdsgruppens arbejde, hvis det giver bedre mening. Udvalget drøftede og 
tilsluttede sig kritikken/forundringen fra lokal uddannelsesudvalg Nord vedr., om undersøgelsens 
respondentgruppe er den rigtige.   

5. PAU i en reformtid 
Punktet blev slået sammen med punkt 3. 

6. AMU  
Udvalget drøftede muligheder for fortsat øget fokus på AMU1-kurser og -uddannelser inden for det 
pædagogiske område. Der var enighed om, at det er relevante drøftelser i en tid, hvor arbejdsmarkedet 
efterspørger kvalifikationer, f.eks. via uddannelse af ufaglærte, men samtidig også mangler arbejdskraft. 
 
LFS har i samarbejde med  SOSU H’s kompetencecenter udbudt to AMU-kurser lokalt for at bygge bro til 
deltagergruppen – vist med forholdsmæssig succes. 
 
PMF-afdeling 4 udbyder ligeledes i samarbejde med SOSU H’s kompetencecenter to AMU-kurser i Taastrup i 
sensommeren. Resultatet kendes af gode grunde ikke pt. 
 
3F samarbejder  med SOSU H’s kompetencecenter om etablering af arbejdspladsrelaterede kurser i Gentofte 
Kommune og Gladsaxe Kommune. Der ses også på, om AMU-uddannelsen for oplæringsvejledere kan 
afholdes i 3F’s lokaler i samarbejde  med PMF-afdeling 1. 
 

 

1 Arbejdsmarkedsuddannelser. 
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Der blev fra B-siden gjort opmærksom på, at beslutninger om deltagelse i AMU-kurser/-uddannelser på det 
pædagogiske område oftest bliver truffet ude i det enkelte dagtilbud og ikke i kommunen, måske i 
modsætning til social- og sundhedsuddannelsesområdet. Derfor er det vigtigt, at informationen målrettes 
arbejdspladserne. 
 
Fleksible uddannelser blev også drøftet, bl.a. for at kunne imødekomme arbejdsmarkedets behov for at 
kunne have medarbejdere på uddannelse i kortere intervaller. Sanne Goksøyr gjorde opmærksom på, at 
SOSU H kan tilbyde en fleksible EUV1, hvis flere kommuner går sammen om etablering af et hold og 
opfordrede til, at dette budskab deles. 
 
Næstformanden orienterede om en undersøgelse af brugen af AMU på FEVU2’s uddannelser, som blev 
præsenteret på det seneste FEVU-møde. Den er ikke umiddelbar offentlig tilgængelig, men der kommer 
muligvis et sammendrag på FEVU’s hjemmeside. Undersøgelsen er dog efter dette mødes afholdelse blevet 
offentliggjort og kan findes her:  
Rapport - Undersøgelse af arbejdsmarkedsuddannelsesefterspørgsel på social- og sundhedsområdet og det 
pædagogiske område.pdf  
 
Derudover modtager det lokale uddannelsesudvalg i løbet af de kommende måneder en henvendelse fra 
FEVU vedr. udvalgets input til FEVU’s kommende arbejdsmarkedsredegørelse. 
 
Både FEVU’s undersøgelse og drøftelse af inputs til arbejdsmarkedsredegørelsen kan evt. danne grundlag 
for en bredere drøftelse af AMU på et kommende møde i det lokale uddannelsesudvalg. 

Orienteringspunkter 

7. Lærerpladsopsøgende indsats på den pædagogiske assistentuddannelse  
Der var ikke nogen kommentarer til dette punkts indstillingsbilag. 

8. Nyt fra SEVU/FEVU  
Der var ikke noget under dette punkt. Se dog evt. punkt 4. 

9. Nyt fra SOSU H  
Der var ikke noget under dette punkt. 

10. Nyt fra formandskabet/medlemmer 
Der var ikke noget under dette punkt. 

11. Eventuelt  
Der var ikke noget under dette punkt. 

 

2 Fællesudvalget for Erhvervsrettede Velfærdsuddannelser (FEVU). Se evt. mere her Om FEVU. 

https://www.sevu.dk/sites/default/files/2025-01/Rapport%20-%20Unders%C3%B8gelse%20af%20arbejdsmarkedsuddannelseseftersp%C3%B8rgsel%20pa%CC%8A%20social-%20og%20sundhedsomra%CC%8Adet%20og%20det%20p%C3%A6dagogiske%20omra%CC%8Ade.pdf
https://www.sevu.dk/sites/default/files/2025-01/Rapport%20-%20Unders%C3%B8gelse%20af%20arbejdsmarkedsuddannelseseftersp%C3%B8rgsel%20pa%CC%8A%20social-%20og%20sundhedsomra%CC%8Adet%20og%20det%20p%C3%A6dagogiske%20omra%CC%8Ade.pdf
https://www.sevu.dk/fevu
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